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Resum de la Comissió de seguiment del Consell de Barri de Dreta de l'Eixample 
Sessió ordinària 
 
 
Lloc: Serveis a les Persones i al Territori. C. València, 307, 3r. 
Data: 11/11/2019 
Hora inici: 18:30 h 
Hora final: 20:30 h 
 
Assistents: 
 
Xavier Llobet 
Dolors Ylla-Català 
Carles Scotto 
César Sanchez 
Gonçal Plazas 

Coreixample. Vicepresident del Consell de Barri 
AVV Dreta Eixample (AVDE) 
Representant grup de famílies Escola 9 Graons 
Representant grup de famílies Escola 9 Graons 
Representant grup de famílies Escola 9 Graons 

Carme Pinto 
Pili Biarge 

A títol individual 
A títol individual 

Carme Méndez Consellera Grup Municipal BeC. Presidenta de la Comissió de 
Seguiment 

Mycaela García 
Marta Sendra 
Jordi Matas 

Consellera Grup Municipal ERC 
Consellera Grup Municipal PSC 
Conseller Tècnic del Districte. Grup Municipal BeC 

Fidel González Tècnic. Direcció de Democràcia Activa i Participació 
Tere Gómez Coordinadora territorial DSPiT Eixample 
Nuria Hernández Tècnic de barri – Dreta de l'Eixample. Secretària del Consell de Barri 
 
Ordre del dia: 
 

1. Procés de renovació de la vicepresidència i la comissió de seguiment 
2. Informació procés PAM/PAD 
3. Preparació Consell de barri: data i ordre del dia 
4. Temes a proposta de les entitats 

- Taula d’Habitatge Oberta 
- Equipament Aragó, 317 
- Taller Masriera 
- Carrer Girona Eix de Vianants 
- Incidències línies de transport  
- Qualitat de l’aire i emergència climàtica 
- Escola 9 Graons - Teulada de fibrociment 
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1. Procés de renovació de la comissió de seguiment i de la vicepresidència associativa: 
 
S'expliquen el procés de renovació així com el rol i importància de la vicepresidència associativa (veure 
annexos). La candidatura d'entitats no és nominal i si que ho és la que es faci a títol individual. S'informarà 
al proper Consell de Barri i llavors començarà el període per inscriure les candidatures a la plataforma 
Decidim.
 
2. Informació sobre el procés PAM/PAD: 
 
Al proper Consell de Barri s'explicarà el procés participatiu per l'elaboració del Pla d'Actuació Municipal i 
Pla d'Actuació de Districte. Començarà passat Nadal i s'allargarà fins al 15 de març. Previstos 27 debats 
presencials + Decidim 24h dos mesos. Està previst que al maig-juny s'aprovi al Govern. 
 
La ciutadania podrà fer propostes al Dedidim, partint d'un document de referència elaborat pel Districte. 
 
Hi haurà un Consell de barri específic de PAM/PAD i també sessions participatives de districte per Consells 
(dona, esports, comerç...). Cada consell adaptarà els seus horaris en funció de necessitats del col·lectiu 
participant. 
 
3. Preparació del proper consell de barri: data i ordre del dia: 
 
Es proposa el proper dijous 21 de novembre de 2019, a les 18:30 h, a la Seu del Districte, amb el següent 
ordre del dia: 
 

1. Procés renovació de vicepresidència i comissió de seguiment del Consell de Barri 
2. Informació procés Pla d’Actuació Municipal (PAM) i de Districte (PAD) 
3. Informacions del barri 
4. Torn obert de paraules 

 
4. Temes a proposta de les entitats 
 
La consellera proposa que el regidor doni resposta al Consell de Barri als diferents punts proposats per les 
entitats. 
 
En general la comissió de seguiment hi està d'acord llevat d'alguns temes que preocupen especilament: 
 
- L'AVVDE comenta que li preocupa la urgència del tema del carrer Girona, pel que fa a al pla d'usos 
pendents. Es respon que el districte hi està treballant i que explicarà el procediment i terminis a seguir. 
 
Es farà un Consell de Barri específic per tractar aquest tema (es proposa el 14/01/2020 a les 18.30 h) i la 
comissió de seguiment prèvia el 17/12/19 a les 18.30 h. 
 
- Taula d'Habitatge. S'insta al districte a convocar-la amb urgència, atesa la gran problemàtica existent al 
barri amb aquest tema. L'AVDE fa de canal entre persones afectades i districte i la darrera es va fer al mes 
de març. L'entitat comenta que hi ha conflicte de convivència a l'immoble de l'Institut Municipal de 
l'Habitatge del c. Còrsega, 394. No saben si els pisos estan ocupats legalment o no i s'està generant neguit 
a l'edifici. 
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- Interior d'illa Torre de les aigües. L'associació Coreixample planteja el problema de l'ús que s'està fent de 
l'interior d'illa de la Torre de les Aigües. S'està deteriorant (certa manca de manteniment, pintades, ús 
incívic...). Demanen que es repensi l'espai i que s'estudïi la possibilitat d'obrir finestres des dels locals 
comercials a l'interior d'illa, per protegir-lo millor. 
 
- Escola 9 Graons. Assisteixen tres pares representant un grup de famílies de l'escola, preocupats pel 
problema de la teulada de fibrociment que tenen a tocar amb el pati de l'escola. L'Administració ha fet 
analítiques que, de moment, han donat resultat negatiu, però algunes famílies no ho veuen del tot fiable. 
Per precaució es farà un encapsulament de la teulada, al Pont de desembre o Nadal, per evitar-ne 
despreniments mentre es fa l'expropiació i es retira la teulada. Aquests pares proposen que es faci el 
tractament que sigui més adient. Quan estigui el pla d'acció previst es compartirà amb la comunitat 
educativa. 
 
El 100% de l'AFA 9 Graons demana que es tregui la teulada amb els nous pressupostos de la forma més 
segura possible i que, de moment, s'encapsuli. S'informa que està en prioritat 1, que entre en el Pla 
d'Inversions d'aquest mandat (PIM) i que dependrà de que hi hagi pressupostos acordats que es pugui fer 
al 2020.  
 
Demanen que,  quan s'hagi fet l'arranjament de la teulada, es retiri i renovi la sorra, i que el control 
posterior sigui en superfície i no ambiental perquè no el consideren fiable. 
 
També exposen que l'edifici Buigues (catalogat) dona al pati, també té fibrociment i manifesta interès a 
desfer-se de la teulada. Els baixants també en tenen (amiant blau, del més perillós), inclús algun forat, i 
demanen que s'afegeixin aquests baixants al pla d'actuació. El districte mirarà d'agilitzar al màxim el 
procés de llicència per obres feta per la propietat de l'edifici i s'assegurarà que ho faci bé. No pot assumir 
allò relatiu als baixants de l'edifici privat tot i que si pot fer-li un requeriment i, si fos el cas, executar 
secundàriament per causes de salut pública. 
 
Diuen que l'Administració ha reaccionat amb celeritat  a les demandes de les famílies i l'escola i demanen 
que es faci un replantejament del tema, present a altres espais del barri i a tota la ciutat, aprofitant 
aquesta experiència. 
 
- Consells de Barri 2020 
Es proposen a títol orientatiu les dates aproximades dels consells de barri i comissions de seguiment de 
2020. Seran a les 18.30 h. Totes pendents de confirmació: 

1. 14 de gener (Eix de vianants C. Girona)   - Comissió de seguiment 17 de desembre de 2019 
2. 10  de març 
3. 20 d'octubre 

 
Barcelona, 2 de desembre de 2019 
 
 
 
Nuria Hernández Casado 
Secretària del Consell de Barri Dreta de l'Eixample 

 

 


